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အမွတ္ (၃၇)၊ ၾသဂုတ္ ၂၂ ရက္၊ ၂ဝ၁၇

ၾသဂုတ္ ၂၁၊ ၂၀၁၇

စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္၏ 
ဥပေဒျပဳေရးဆိုင္ရာကိစၥရပ္မ်ားတြင္ ျပည္ 
သူလူထု၏အႀကံျပဳခ်က္ႏွင့္ အခ်က္အလက္ 
မ်ားရရွိရန္ အရပ္ဘက္အဖြဲ႕အစည္းမ်ားက 
ကူညီမည္ျဖစ္ေၾကာင္း မံုရြာၿမိဳ႕အရပ္ဘက္ 
အဖြဲ႕အစည္းမ်ား ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ေရး 
ေကာ္မတီအဖြဲ႕ဝင္ ဦးစိုးဝင္းေဆြက ေျပာ 
သည္။ 

စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒၊ ေရးရာေကာ္မတီဥကၠ႒မ်ားႏွင့္ မံုရြာ 
ၿမိဳ႕အေျခစိုက္ အရပ္ဘက္အဖြဲ႕အစည္းမ်ား 
ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ေရးေကာ္မတီတုိ႔ ပထမ 
အႀကိမ္ ေတြ႕ဆံုေဆြးေႏြးပြဲကို ၾသဂုတ္ ၂၀ 
ရက္က တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္အစည္း
အေဝးခန္းမ၌က်င္းပစဥ္ ယင္းသုိ႔ေျပာၾကား 
ျခင္း ျဖစ္သည္။ 

''လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္ႀကီးမ်ား 
အေနနဲ႔ ဘယ္လိုက႑ေတြ၊ ဥပေဒျပဳေရး 
ကိစၥေတြမွာ လူထုဆီက အႀကံျပဳခ်က္ေတြ၊ 
အခ်က္အလက္ေတြရခ်င္ပါသလဲ။ ကြၽန္ 
ေတာ္တို႔အရပ္ဘက္အဖြဲ႕အစည္းေတြ ကူညီ 
ေပးခ်င္ပါတယ္။ ဒီအခ်က္အလက္ေတြက 
လက္ရွိတည္ဆဲအာဏာပိုင္ေတြနဲ႔ အစိုးရ 
အဖြဲ႕ကို ထုိးႏွက္ဖို႔မဟုတ္ပါဘူး။ အခ်က္ 
အလက္အစစ္အမွန္ေတြကို အသံုးျပဳၿပီး 
လူထုအတြက္ ပိုမိုတရားမွ်တတဲ့ ဥပေဒေတြ 
ေပၚထြန္းလာမယ္လို႔ ေမွ်ာ္လင့္ပါတယ္""ဟု 
၎ကဆိုသည္။ 

မံုရြာၿမိဳ႕ အရက္ဘက္အဖြဲ႕အစည္းမ်ား

ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ေရးေကာ္မတီက ဦး 
ေဆာင္၍ မံုရြာၿမိဳ႕နယ္စည္ပင္သာယာေရး 
ေကာ္မတီႏွင့္ပတ္သက္သည့္ စစ္တမ္းတစ္္ 
ခုကို ၾသဂုတ္ ၅ ရက္တြင္ အမ်ားျပည္သူႏွင့္ 
သက္ဆိုင္ေသာ ေနရာမ်ား၊ ေနအိမ္မ်ားသို႔ 
သြားေရာက္ကာ လူဦးေရ ၅၀၀ ကို က်ပန္း 
စနစ္ျဖင့္ လူထုအႀကံျပဳခ်က္ စစ္တမ္း 
ေကာက္ယူၿပီး အစီရင္ခံစာတစ္ေစာင္ျပဳစု 
၍ တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္သို႔ တင္ျပခဲ့ 
သည္။ 

စစ္ကိုင္းတိုင္းအတြင္း ၿမိဳ႕နယ္ ၁၀ ခုရွိ 
အရပ္ဘက္အဖြဲ႕အစည္းမ်ားက စည္ပင္သာ 
ယာေရး ဥပေဒျပင္ဆင္ေရးႏွင့္ ပတ္သက္၍ 
လူထုအႀကံျပဳခ်က္မ်ား ေကာက္ယူလ်က္ရွိ 
ၿပီး စစ္တမ္းေကာက္ယူမႈရလဒ္မ်ားကို 
တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္တာဝန္ရွိသူမ်ား 
ထံ ေပးပို႔မည္ျဖစ္ေၾကာင္းလည္း သိရသည္။

စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
ဥပေဒျပဳေရးဆုိင္ရာေကာ္မတီဥကၠ႒ ေဒၚ နီ 
လာလြင္က ''လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာ ေကာ္မတီ 
အဖြဲ႕ဝင္ေတြနဲ႔ ပူးေပါင္းၿပီး ေဆာင္ရြက္မယ္ 
ဆိုလို႔ အင္မတန္ဝမ္းသာပါတယ္။ ေကာ္ 
မတီကလည္း ႀကိဳဆုိပါတယ္""ဟု ေျပာသည္။ 

ဒုတိယအႀကိမ္ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး
လႊတ္ေတာ္တြင္ အေသးစားေငြေခ်းလုပ္ 
ငန္း ဥပေဒႏွင့္ ေရခ်ဳိငါးလုပ္ငန္းဥပေဒတို႔ကို 
ျပင္ဆင္အတည္ျပဳခဲ့ၿပီး စည္ပင္သာယာ 
ေရးဥပေဒကို ျပင္ဆင္ရန္ စီစဥ္ေနေၾကာင္း 
သတင္းရရွိသည္။ 

(ကုိးကား- 7daydaily)

စစ္ကိုင္းတိုင္းလႊတ္ေတာ္ ဥပေဒျပဳေရးက႑
အေထာက္အကူျဖစ္ေစရန္ အရပ္ဘက္
အဖြဲ႕မ်ားကူညီမည္

ၾသဂုတ္ ၁၅၊ ၂၀၁၇

မေကြးတုိင္းအစုိးရအဖြဲ႕ေဟာင္းမွ ျပန္ 
လည္ ေပးအပ္ထားသည့္ ေရနံလက္ယက္ 
တြင္း ရန္ပုံေငြက်ပ္သန္း ၃၀၀၀ ေက်ာ္ကုိ 
တုိင္းေဒသႀကီးအတြင္းရွိ ၿမိဳ႕နယ္မ်ား 
အတြက္ အဆင့္ျမင့္ဟုိက္ဒေရာလစ္အမႈိက္
သိမ္းယာဥ္မ်ား ဝယ္ယူႏုိင္ေရးအပါအဝင္ 
မည္သုိ႔ခြဲေဝသုံးစြဲမည္ဆုိသည္ကုိ တုိင္း 
လႊတ္ေတာ္တြင္ ေဆြးေႏြးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း 
မေကြးတုိင္းေဒသႀကီး အစုိးရအဖဲြ႕႐ုံးထံမွ 
သိရသည္။ 

တုိင္းအဆင့္ေဆြးေႏြးရန္မ်ား က်န္ေန 
ေသးသည့္အတြက္ အတည္မျပဳရေသးဘဲ 
ယင္းသုိ႔ဝယ္ယူရန္မွာ လ်ာထားဆဲသာျဖစ္ 
ေၾကာင္း မေကြးတုိင္းေဒသႀကီးအစုိးရအဖြဲ႕ 
၏ေျပာေရးဆုိခြင့္ရွိသူ လူမႈေရးဝန္ႀကီး 
ေဒါက္တာခင္ေမာင္ေအးက ရွင္းျပသည္။ 

မေကြးတုိင္း အစုိးရအဖဲြ႕ေဟာင္းထံမွ 
ျပန္ရသည့္ ရန္ပုံေငြမ်ားကုိ မေကြးတုိင္း 
အတြင္းရွိ ၿမိဳ႕နယ္ ၂၅ ၿမဳိ႕နယ္တြင္ အညီ 
အမွ်အသုံးျပဳႏုိင္ေရး အခ်ိန္ေပး၍ ေသခ်ာ 
စြာလုပ္ေဆာင္ေနေၾကာင္း မေကြးတုိင္း 
ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္က ေျပာၾကားထားသည္။

မေကြးတုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
အထူးအစည္းအေဝး(၃/၂၀၁၇)ကုိ ၾသဂုတ္ 
၃၀ ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပမည္ျဖစ္ၿပီး ယင္း 
အစည္းအေဝးတြင္ အဆုိပါေငြျဖင့္ ေဆာင္ 
ရြက္မည့္လုပ္ငန္းမ်ားကုိ အတည္ျပဳေဆြး 
ေႏြးမည္ျဖစ္သည္။

(ကိးုကား-The Voice Daily)

မေကြးဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ေဟာင္း 
ျပန္ေပးသည့္ ရန္ပုံေငြမ်ား 
ခြဲေဝသုံးစြဲေရး တုိင္းလႊတ္ေတာ္၌ 
ေဆြးေႏြးမည္
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သတင္း
ဓာတ္ပုံ

ၾသဂုတ္လ ၁၄ ရက္က ကခ်င္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ တိုင္းရင္းသားလူမ်ဳိး
မ်ားအေရးဆိုင္ရာေကာ္မတီႏွင့္ ျပည္နယ္/ခ႐ိုင္ပညာေရးမွဴးမ်ား 
ကခ်င္ျပည္နယ္ရွိ အေျခခံပညာေက်ာင္းမ်ား၌ တိုင္းရင္းသားစာေပ 
သင္ၾကားေရးကိစၥ ေဆြးေႏြးတုိင္ပင္ၾကစဥ္။

(ကုိးကား- Z Naw Li facebook)

ၾသဂုတ္္ ၂၀၊ ၂၀၁၇

ေက်ာင္းသုံးဗလာစာအုပ္မ်ား အခမဲ့ 
ေပးေ၀ရာတြင္ အစုိးရက လႊတ္ေတာ္သုိ႔ 
နမူနာေပးပုိ႔ထားသည့္စာအုပ္ႏွင့္ လက္ 
ေတြ႕ျဖန္႔ေ၀သည့္ စာအုပ္မ်ား အရည္ 
အေသြးကုိက္ညီမႈ ရွိ၊ မရွိစစ္ေဆးရန္ မေကြး 
တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒က ၫႊန္ 
ၾကားထားေၾကာင္း မေကြးတိုင္းလႊတ္ေတာ္
ကုိယ္စားလွယ္မ်ားထံမွ သိရသည္။

ဩဂုတ္လ ဒုတိယပတ္က မေကြးတိုင္း 
ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ပညာက်န္းမာေကာ္ 
မတီအစည္းအေ၀းတြင္ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒က သက္ဆိုင္ရာၿမိဳ႕နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္မ်ားအား မိမိတို႔ၿမိဳ႕နယ္ 
အလုိက္ စစ္ေဆးေပးရမည္ဟု ၫႊန္ၾကားခဲ့ 
ေၾကာင္း တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္
ဦးေအးေက်ာ္က ေျပာသည္။

တုိင္းအစုိးရအဖြဲ႕ လူမႈေရး၀န္ႀကီး 
ေဒါက္တာခင္ေမာင္ေအး၏ ေမတၱာရပ္ခံ 
ခ်က္အရ အစိုးရကခ်ထားေသာဗလာစာအုပ္ 
မ်ားအတိုင္းေပးေ၀ျခင္း ဟုတ္၊ မဟုတ္ကုိ 
မည္သည့္ကာလအတြင္း အၿပီးစစ္ေဆးရ 
မည္စသည့္ ကန္႔သတ္ခ်က္ တစ္စုံတစ္ရာ 
မရွိဘဲ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ားအေန 
ျဖင့္ ေဒသလုပ္ငန္းမ်ား ကြင္းဆင္းေဆာင္ 
ရြက္စဥ္ တစ္ပါတည္းစစ္ေဆးေပးရန္ ၫႊန္ 
ၾကားခ့ဲျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ဒု-ဥကၠ႒ 
ဦးေဇာ္မ်ဳိး၀င္းထံမွ သိရသည္။ 

''လက္ရွိေတာ့ ႏွစ္ေက်ာင္း၊ သုံးေက်ာင္း 
ေလာက္ပဲ စစ္ျဖစ္ေသးတယ္။ ဗလာစာအုပ္ 
ငါးအုပ္မွာ တစ္အုပ္ကေတာ့ အရည္အေသြး 
ညံ့တာေတြ႕ရတယ္။ ဒါေပမဲ့ ထုတ္ေပးတဲ့ 
ကာလ အစကဆုိရင္ ေသေသခ်ာခ်ာေျပာ 
ႏိုင္မွာေပါ့။ အခုက ထုတ္ေပးတဲ့စာအုပ္နဲ႔ 
ပုံစံတူအျပင္က၀ယ္ၿပီး သုံးတာလည္းျဖစ္ 
ႏုိင္တယ္ေလ""ဟု ေအာင္လံၿမိဳ႕နယ္ တုိင္း 
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ဦးေအးေက်ာ္က 
ေျပာၾကားသည္။  (ကိးုကား-www.7daydaily.com)

ၾသဂုတ္ ၁၈၊ ၂၀၁၇

မြန္ျပည္နယ္ က်ဳိက္မေရာၿမိဳ႕နယ္ရွိ 
MCL ဘိလပ္ေျမစက္႐ံုသည္ ျပည္ေထာင္စု 
လွ်ပ္စစ္ဝန္ႀကီးဌာနမွ ခြင့္ျပဳခ်က္မရွိဘဲ 
လွ်ပ္စစ္ဓာတ္အား  ထုတ္ယူသံုး စြဲေနသျဖင့္ 
အေရးယူေဆာင္ရြက္ရန္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္စီမံကိန္းႏွင့္ စီးပြားေရးဆိုင္ရာေကာ္ 
မတီကတိုက္တြန္းမည္ျဖစ္ေၾကာင္း သတင္း 
ရရွိသည္။

အဆိုပါစက္႐ံုသည္ တစ္ေန႔လွ်င္ 
ဘိလပ္ေျမတန္ခ်ိန္ ၅,၀၀၀ ထုတ္လုပ္ရန္ 
၂၀၁၆ ခုႏွစ္၊ စက္တင္ဘာက စတင္ကာ 
ေက်ာက္မီးေသြးႏွင့္ ဇီဝစြန္႔ပစ္ ပစၥည္းမ်ားမွ 
လွ်ပ္စစ္စြမ္းအင္ကို အသံုးျပဳ၍ ၄၀ မဂၢါဝပ္ 
လွ်ပ္စစ္ စြမ္းအင္ကို စမ္းသပ္လည္ပတ္ေန 
ျခင္းျဖစ္သည္။

ဇူလိုင္ ၇ ရက္က မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္စီမံကိန္းႏွင့္ စီးပြားေရးဆိုင္ရာေရးရာ 
ေကာ္မတီက MCL စက္႐ံု လွ်ပ္စစ္ဓာတ္ 
အားထုတ္လုပ္ေနမႈႏွင့္ ပတ္သက္သည့္ 
အေထာက္အထားမ်ားကို ျပည္ေထာင္စု 
လွ်ပ္စစ္ႏွင့္စြမ္းအင္ဝန္ႀကီးဌာနသို႔ ေတာင္း 
ခံခဲ့ၿပီး ၾသဂုတ္ ၁၅ ရက္၌ အေၾကာင္းျပန္စာ 

ရရွိခဲ့သည္။ ယင္းအေၾကာင္းျပန္စာတြင္  
လွ်ပ္စစ္ဓာတ္အား ၄၀ မဂၢါဝပ္ ထုတ္ယူ 
အသံုးျပဳမည့္ကိစၥကို ျပည္ေထာင္စုအစိုးရ 
ႏွင့္ ညႇိႏႈိင္းမႈရွိေသာ္လည္း ယေန႔အထိ 
ခြင့္ျပဳခ်က္မေပးရေသးေၾကာင္း မြန္ျပည္ 
နယ္ လႊတ္ေတာ္စီမံကိန္းႏွင့္ စီးပြားေရး 
ဆိုင္ရာ ေရးရာေကာ္မတီဥကၠ႒ ဦးေအာင္ 
ေက်ာ္သူက ေျပာသည္။

သုိ႔ေသာ္ ''မဂၢါဝပ္ ၃၀ ထက္ေက်ာ္ရင္ 
ျပည္ေထာင္စုက ခြင့္ျပဳခ်က္ယူရမယ္။ လြန္ 
ခဲ့တဲ့တစ္ႏွစ္ေလာက္က ျပည္ေထာင္စုကို 
တင္ထားပါတယ္။ ခြင့္ျပဳခ်က္နဲ႔စက္႐ံုလည္ 
ပတ္ေနတယ္""ဟု MCL ဘိလပ္ေျမစက္႐ုံအမႈ 
ေဆာင္အရာရွိ(ေျပာေရးဆိုခြင့္ရွိသူ) ဦးေဇာ္ 
လြင္ဦးက ေျပာသည္။ 

စက္မႈႀကီးၾကပ္ေရးႏွင့္ စစ္ေဆးေရး 
ဦးစီးဌာနက ၂၀၁၇ ဇန္နဝါရီ ၁၆ ရက္က 
စ၍ ၂၀၁၈ ဇန္န ဝါရီ ၁၅ ရက္ထိ စမ္းသပ္ 
လည္ပတ္ခြင့္ရရိွထားၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း၊ ၂၀၁၇ 
ေမလ ၁၆ ရက္ကစၿပီး လွ်ပ္စစ္ဓာတ္အား 
ထုတ္လုပ္သံုးစြဲရန္ထုတ္လုပ္ျခင္းႏွင့္ အသုံး 
ျပဳျခင္းဆိုင္ရာကိစၥ ခြင့္ျပဳခ်က္ကိုလည္း 
တစ္ႏွစ္သက္တမ္း ယာယီရရွိထားေၾကာင္း 
ဦးေဇာ္လြင္ဦးကဆိုသည္။  (ကုိးကား- 7daydaily)

ေက်ာင္းသုံးဗလာစာအုပ္မ်ား 

လႊတ္ေတာ္သို႔  နမူနာတင္ျပ 

သည့္အတုိင္း ဟုတ္မဟုတ္ 

စစ္ေဆးရန္ ၫႊန္ၾကား

MCL ဘိလပ္ေျမစက္႐ံုကို အေရးယူရန္
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ တိုက္တြန္းမည္



ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အမွတ္ (၃၇) 

|    3    | 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ

သတင္းစာစဥ္
စုစည္းတင္ျပသူ

ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာ သုေတသနေဖာင္ေဒးရွင္း

ဆက္သြယ္ရန္

၀၉-၂၆၁၆၅၄၀၄၅

www.emref.org
www.mypilar.org

www.facebook.com/emrefmyanmar

သတင္းတုိ
  မလိုလားအပ္သည့္ ပြတ္တိုက္မႈ၊ 

အထင္လြဲမႈ၊ ပုဂၢိဳလ္ေရးအၿငိဳးထားမႈမ်ား 
မျဖစ္ေပၚေစရန္ 'လႊတ္ေတာ္တြင္း မဲခြဲဆံုး 
ျဖတ္ရမည့္ကိစၥရပ္မ်ားတြင္ လွ်ဳိ႕ဝွက္မဲေပး 
ခြင့္ရရန္"အတြက္ ၾသဂုတ္ ၁၅ ရက္က 
က်င္းပေသာ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ 
ေတာ္ဥကၠဌ၊ ဒု-ဥကၠ႒ႏွင့္ေရးရာေကာ္မတီ 
ဥကၠ႒/အတြင္းေရးမွဴးမ်ား အစည္းအေဝး 
တြင္ ေရးရာေကာ္မတီဥကၠ႒ ေဒၚစုျမတ္ 
ထက္က ေဆြးေႏြးေတာင္းဆိုခဲ့ရာ စက္ 
ခလုတ္ မတပ္ဆင္ႏိုင္ေသးခင္ကာလတြင္ 
စာရြက္/မဲပံုးျဖင့္ လွ်ဳိ႕ဝွက္မဲေပးႏိုင္ေရး 
စီစဥ္ေဆာင္ရြက္ေပးမည္ဟု လႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒က ကတိျပဳေျပာၾကားခဲ့သည္။ 
(ကုိးကား- Suu Myat Htet Facebook )

  စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္႐ံုး
အဖြဲ႔အႀကီးအမွဴးႏွင့္ ခ်င္းျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္႐ုံးအဖြဲ႕အႀကီးအမွဴးတို႔သည္ video 
conference ကိုအသံုးျပဳ၍ ၾသဂုတ္ ၁၁ 
ရက္က အစည္းအေဝးက်င္းပျပဳလုပ္ခ့ဲေၾကာင္း 
သိရသည္။ (ကုိးကား- စစ္ကိုင္းတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ )

ၾသဂုတ္ ၃ ရက္၊ ၂၀၁၇
 
ကခ်င္ျပည္နယ္ ဝုိင္းေမာ္ၿမဳိ႕နယ္ႏွင့္ 

ျမစ္ႀကီးနားၿမဳိ႕နယ္အတြင္း တရားမဝင္ 
တစ္႐ွဴးငွက္ေပ်ာစိုက္ခင္းမ်ားႏွင့္ ပတ္သက္ 
၍ ႏိုင္ငံႏွင့္ေဒသခံျပည္သူလူထု နစ္နာမႈ 
မရွိေစေရး ျပည္နယ္အစိုးရက စနစ္တက် 
ၾကပ္မတ္ေဆာင္ရြက္ေပးရန္ တိုက္တြန္း 
ေၾကာင္းအဆုိကို ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္ ဦးေနာ္လီ(ခ)ဇေခါင္ခမ္း 
ရယ္(ဝိုင္းေမာ္-၂)က ကခ်င္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ အ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင္ တင္ 
သြင္းခဲ့သည္။ 

တစ္႐ွဴးငွက္ေပ်ာစိုက္ခင္းမ်ားကုိ တ႐ုတ္ 
ႏိုင္ငံသားလုပ္ငန္းရွင္မ်ားက ႏိုင္ငံသား 
အမည္ခံ၍ လုပ္ကိုင္ေနၾကၿပီး တရားမဝင္ 
စုိက္ပ်ဳိးသူမ်ား၊ ခြင့္ျပဳဧရိယာထက္ပုိၿပီး 
အဆမတန္ စုိက္ပ်ဳိးေနၾကသူမ်ားလည္း ရွိ 
ေနသည္ဟု ဦးေနာ္လီက အဆိုတြင္ ထည့္ 
သြင္းေျပာၾကားခဲ့သည္။ တစ္႐ွဴးငွက္ေပ်ာ 
စိုက္ပ်ဳိးရာတြင္ အသံုးျပဳေသာ ေျမၾသဇာ 
မ်ားေၾကာင့္ ေျမဆီလႊာပ်က္စီးမႈမ်ားရွိၿပီး 
ေျမယာျပႆနာမ်ားလည္း ျဖစ္ပြားေန 
သည္ဟု သိရသည္။

အဆိုကို မန္စီ၊ ဗန္းေမာ္၊ မိုးေမာက္၊ 
မိုးညႇင္းၿမိဳ႕နယ္မ်ားမွ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စား 
လွယ္မ်ားက ေထာက္ခံေဆြးေႏြးခဲ့ၾကၿပီး  
မခဲြဆဲုံးျဖတရ္ာ  တက္ေရာကလ္ာေသာလႊတ ္
ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္အားလုံးက ေထာက္ခံ 
သျဖင့္ ကခ်င္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မွ အတည္ 
ျပဳခဲ့သည္။
(ကုိးကား-RFA/The Voice/Z Naw Li Facebook)

တစ္႐ွဴးငွက္ေပ်ာ တရားမ၀င္စိုက္ပ်ဳိးမႈ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ အဆိုတင္သြင္း

ဇူလိုင္ ၂၆၊ ၂၀၁၇ 

ကရင္ျပည္နယ္ ေျမယာခြန္ဥပေဒၾကမ္းကို ဇူလိုင္ ၂၅ ရက္က ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
တြင္ ေဆြးေႏြးဆံုးျဖတ္၍ အတည္ျပဳျပ႒ာန္းခဲ့ေၾကာင္းသိရသည္။ 

အတည္ျပဳခဲ့သည့္ ေျမယာခြန္ဥပေဒၾကမ္းအရ အခြန္ႏႈန္းထားျပင္ဆင္ေကာက္ခံရာတြင္ 
လူထုကို ဝန္ထုပ္ဝန္ပိုးျဖစ္ေစမည္မဟုတ္ဘဲ ေခတ္မီႏႈန္းထားအျဖစ္ သတ္မွတ္လုိျခင္းျဖစ္ 
သည္ဟု ျပည္နယ္စီမံကိန္း ဘ႑ာေရးႏွင့္စည္ပင္သာယာေရးဝန္ႀကီးဦးသန္းႏုိင္က ဒီဗီြဘီ 
ကိုေျပာသည္။

အဆိုပါေျမယာဥပေဒၾကမ္းတြင္ အခန္း ၁၀ ခန္းႏွင့္ ပုဒ္မေပါင္း ၃၀ ပါဝင္ၿပီး ကရင္ျပည္ 
နယ္၏ ေျမခြန္အမ်ဳိအစားအလိုက္ ေကာက္ႀကီး/ေကာက္လ်င္ခြန္တြင္ ေျမမ်ဳိးႀကီး ၈ မ်ဳိး၊ 
ကိုင္း/မုရင္းခြန္တြင္ ေျမမ်ဳိးႀကီး ၃ မ်ဳိးပါဝင္ၿပီး ယခင္ အနည္းဆုံးႏႈန္းထား ေျမခြန္ ၁ က်ပ္ ၂၅ 
ျပားကို ၃၀၀ က်ပ္၊ ယခင္က အျမင့္ဆုံးႏႈန္းထား ေျမခြန္ ၅ က်ပ္ကို ၁၀၀၀ က်ပ္မ်ားသုိ႔ 
ေျပာင္းလဲျပင္ဆင္ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ (ကုိးကား- ဒီဗီြဘီ)

ကရင္ျပည္နယ္ ေျမယာခြန္ဥပေဒၾကမ္း အတည္ျပဳ

ဓာတ္ပုံ-Z Naw Li


